
NUORISOVALTUUSTON KUULEMISTILAISUUS  

2.5.2022 / Nuorisotila klo 14.00 – 15.30  

  

LÄSNÄ  

Nuorisovaltuuston edustajat: 

Lukio (2)  

 Emmi Pirkkala, lukio  

Anniina Tuomala, lukio, nuorisovaltuuston pj.  

Perusopetus (3) 

Venla Vasiljev, yläkoulu  

Nea Väisänen, yläkoulu  

Vilma Hytönen, yläkoulu, nuorisovaltuuston siht.  

Nuorisovaltuuston henkilöstöedustaja (1) 

Niina Miilunpohja, hyvinvointikoordinaattori  

Työryhmän jäsenet (3) 

Pauliina Kovanen, työryhmän jäsen  

Timo Lahtinen, työryhmän jäsen  

Anne Lahtivirta, työryhmän jäsen   

 

1. KUULEMISTILAISUUDEN AVAUS  

  

Todettiin läsnäolijat ja suoritettiin esittäytyminen. Kuulemistilaisuuden puheenjohtajaksi valittiin 

nuorisovaltuuston puheenjohtaja Anniina Tuomala ja muistion kirjaajaksi Anne Lahtivirta.  

  

2. OPPILAIDEN JA OPISKELIJOIDEN OSALLISTAMINEN JA KUULEMINEN  

  

Koulutuspalveluiden palveluverkkoselvityksen työryhmä on päättänyt osana selvitystyön laatimista 

osallistaa ja kuulla perusopetuksen oppilaita ja lukion opiskelijoita. Vuoden 2020 

kouluverkkoselvitystyön lapsivaikutusten arvioinnin yhteydessä on toteutettu oppilaskysely, 

oppilaat ovat tehneet kirjoitelmia ja pienemmät lapset piirtäneet aiheesta. Nämä tulokset ovat 

olleet maalis-huhtikuun aikana kouluilla oppilaiden käsiteltävänä. Kunkin koulun oppilaskunta on 

tehnyt oman koulunsa osalta yhteenvetolausunnon, joka on toimitettu nuorisovaltuustolle. 

Nuorisovaltuusto on käsitellyt kouluilta tulleita lausuntoja ja esittänyt nämä 

palveluverkkoselvityksen työryhmälle kuulemistilaisuudessa 2.5.2022.   

 

3. OPPILAIDEN VASTAUKSIA KYSELYYN 

 

Nuorisovaltuusto esitteli eri koulujen oppilaskuntien kautta tulleet yhteenvedot. 

 

LEMPYYN KOULU 

 

Mitä hyvää on nykyisessä koulussa?  

3.lk:  



- lyhyt koulumatka 

- paljon kavereita  

- porukka on tiivis  

- koulu on sopivan kokoinen  

- oma keittäjä, hyvää ruokaa  

 

4.lk: 

- ei kiusaamista  

- hyviä kavereita  

- mukavat opettajat  

- hyvä ruoka  

5.lk: 

- rauhallista 

- yhteishenki  

- lyhyt koulumatka  

- pieni koulu  

- oma keittiö  

- mukava, tuttu pieni koulu 

 

Mitä vaikutuksia mahdollisella koulun vaihdolla olisi sinulle? 

- 3.lk  

- en tykkäisi vaihtaa  

- en tykkää muista kouluista  

- pitkä koulumatka  

- koulupäivät pitenisi  

- voisi löytää uusia kavereita  

- joutuisi menemään bussilla  

- joutuisi heräämään aikaisemmin  

- pelkään, että minua tullaan kiusaamaan  

 

Mitä hyötyä olisi Lempyyn säilyttämisessä? 

3.-5.lk 

- ei tulisi pitkiä koulumatkoja 

- kerätään omalta alueelta oppilaat  

 

SAMMALSELÄN KOULU 

- suuri osa olisi sitä mieltä, että Sammalselän koulu säilytetään 

Kysymys: Mistä muusta voidaan löytää rahassa säästöä?  

- ehdotus: 1.-4.lk jäisi sinne  

o 5.-6.-luokkalaisista yli puolet ei haluaisi koulun vaihtoa  

- ehdotus: siirretään Lempyyn koulu Samikselle  

o 47,8% kävisi hyvin tai on ok 

o 51,3% ei halua tai ehkä  

- ehdotus: vähennetään jakotuntien määrää  

o ei käy > oppiminen kärsisi  



o ei käy > jakotunnilla on rauhallisempaa  

- ehdotus: lopetetaan jäähallilla käynti  

o lopettamista ei haluta, koska on mukava luistella  

o mutta yleisesti ajatellaan, että kaikilla on kuitenkin 

ulkojäät, joita voisi käyttää  

o matkatkin vie luistelemisesta tai muusta aikaa  

- ehdotus: miten ortodoksiuskonto ja ET järjestetään 

o yli puolet ajattelee, että se olisi ok etänä  

o suurinta osaa asia ei koske  

o useimmille olisi helpotus, jos se olisi etänä, kun 

kulkeminen aiheuttaa myöhästymistä seuraavilta 

tunneilta  

o pääpiste etäopetuksessa, mutta silloin tällöin yhteinen 

lähiopetustunti, soveltava ratkaisu parempi  

- ehdotus: lopetetaan IP 

o ei haluta lopettaa  

o IP on ollut tosi hyvä ja löytyy rytmi: välipala, vapaa-aika, 

läksyt 

o suuri helpotus vanhemmille, joilla esim. pitkät työpäivät 

tai vuorotyö  

o lapselle helpotus myös, kun ei tarvitse olla yksin  

o jos on ainoa lapsi, niin tarvitsee IP-kavereita oppiakseen 

kaveritaitoja ja jakamista   

  

IISVEDEN KOULU  

- Mitä mieltä olet koulun lakkauttamisesta ja siirtämisestä Yhtenäiskoululle? 

o ei käy  

o koulu on vasta remontoitu  

o pelätään, että Yhtenäiskoululla kiusataan  

o Yhtenäiskoululle tulisi liian isot luokat  

o ei haluta koulukyytejä  

- Voidaanko säästää poistamalla jakotunnit? 

o ei käy suurimmalle osalle  

o liikaa meteliä  

o opettajalle liikaa töitä, ei riittäisi aikaa kaikille  

- Lopetetaanko käynnit jäähallissa?  

o kyllä ja ei (tasaisesti jakautui)  

o omassa kaukalossa jäisi enemmän aikaa luisteluun  

- Järjestetäänkö UO ja ET etänä?  

o suurimmalle osalle ei vaikuttaisi (koko koulu vastannut)  

- Mitä mieltä olet 5.-6.-luokkien siirtämisestä Yhtenäiskoululle  

o ei käy, Yhtenäiskoulun luokkakoot kasvaisi liian suureksi  

o ei haluta tutusta ympäristöstä pois  

o tutut kaverit ja opettajat  

o mieluummin koko koulu kuin vain 5.-6.  

o näin on hyvä, ei muuteta mitään  



- Lopetetaanko IP?  

o ei lakkauteta (vastasi suurin osa)  

o pienen lapsen ei ole hyvä olla yksin kotona  

o ei osaa tehdä kotona välipalaa  

o rytmin harjoittelu kotona  

o näkee kavereita  

o kotona yksinäistä  

- Muita ajatuksia? 

o parempaa ruokaa  

o lisää ulkoleluja  

  

YHTENÄISKOULU 

- särähtää korvaan, kun muilla kouluilla pelätään kiusaamista 

- kiusaamista enemmän yläkoulussa, tämä on huono signaali   

Mitä ajattelette, jos joku koulu lakkautettaisiin ja siirrettäisiin Yhtenäiskoululle? 

- liian paljon melua, jos tulisi isot luokat 

- opettaja ei kerkeisi auttaa 

- löytäisi uusia kavereita 

- pienempiä voisi lakkauttaa, mutta pitäisikö jättää edes yksi pieni koulu  

- järkevät koulukyytijärjestelyt  

- opettajien jaksamisesta täytyy pitää huolta, eli ei liian suuria luokkia  

- hybridimalli koulujen yhdistämiseen  

- lisää rauhallisia tiloja esim. monitoimihallin akvaariosta tai Futuria vaihtoehtona  

- ongelmana pelko muutoksesta ja kiusaaminen 

Tarvitaanko jäähallia? 

- ulkojäät on ollu hyvässä kunnossa 

- mentäis jäähalliin vain huonolla säällä 

Miten ortodoksiuskonnon ja elämänkatsomustiedon opetus pitäisi järjestää? 

- suurimpaan osaan ei vaikuttaisi  
 

Mitä ajattelette, jos kaikki 5.-6.lk siirrettäisiin Iisvedeltä tai muualta Yhtenäiskoululle? 

- luokkakoot kasvaisi 

- tulisi melua lisää 

- saisi uusia kavereita 

- oppisivat tämän koulun rytmiä yläkoulua varten, siirto helpompi  

 

Voisiko IP:n lakkauttaa ja saada siitä säästöjä? 

- ei ole hyvä lakkauttaa  

- jos muualta tulisi tänne oppilaita, niin IP-tila tulisi täyteen  

 

MUITA AJATUKSIA / RUOKAILU:  



- kasvisruokia on tullut paljon, eikä ne maistu  

o peruslautasmalli pitäisi olla  

o kasvisruuista puuttuu proteiinit  

o erikoisversiot olisi parempi vaihtoehto  

o esille tulee kritiikkiä  

o opettajatkaan ei syö  

o pitäisi tehdä kysely siitä, miten on koettu muutokset (kysely 2017 tehty) 

o perusruokiin on tungettu liikaa härpäkkeitä, esim. makaronilaatikkoon on lisätty 

kaikenlaista  

o herkkuruuat esim. lihapullat loppuu kesken  

o erikoisversiot tutuista ruuista ei maistu  

o biojätteen määrä on lisääntynyt  

o yksinkertainen ruoka maistuu paljon paremmin 

o salaatit valmiina sekaisin, ei maistu  

o salaatit olisi hyvä olla erikseen  

o joskus ei tiedä mitä syö, kun mössöä  

   

LUKIO  

- opetustilat ja sijainti on hyvät 

- tilat on suunniteltu lukiolle  

- laitteet ym. suunniteltu yo-kirjoituksia varten  

- fy-ke-tilat lukiolle suunniteltuja  

- 2 kerrosta riittää opiskeluun ja yhteiseen oleskeluun  

- rauhallinen opiskelutila puuttuu  

- 75min tauoille tarvitaan hiljaista tilaa, kun toiset pelaa pingistä ym.  

o tyhjiä luokkatiloja on pyydetty käyttöön  

- monitoimihalli ja muut liikuntatilat lähellä  

o niitä myös hyödynnetään  

- lukion sijainti on hyvä keskustassa, niin voi tulla omilla kulkuneuvoilla  

o ykkösillä ei ole vielä ajokorttia  

- kaupat ja kahvilat hyppytunneilla lähellä (vs. ruokailut)  

- oma lukio parempi kuin istua linja-autossa esim. Kuopioon  

- oppilasmäärä ja markkinointi: hakijamäärät laskussa ja se huolestuttaa  

o aktiivisempi tiedottaminen  

▪ kaikkia muitakin markkinoidaan samalla tavalla  

o kerrottaisi yläkoulussa enemmän lukion vaihtoehdoista  

▪ tämä ollut jo käytössä useita vuosia, ei toimi  

o pienet luokkakoot ja yksilöllinen opetus ei uppoa > halutaan nähdä uutta, uusia kasvoja 

ja erilaista  

o tulisi nostaa esille: 

▪ käytännön hyödyt lukion sijainnista 

▪ kaikki lähellä, arki pyörii  

▪ oman kylän lukion pienuus ja tuttuus 

▪ esim. vanhojen tanssit 



▪ ollaan kuin omassa pienessä perheessä, jossa kaikki saa olla yksilöinä ja tulla 

huomioiduksi, luokkahenki paranee 

▪ luokkakavereihin tutustuu entistä paremmin, kun ollaan yhdessä lukiossa ja 

niistä löytyy tukea 

▪ kansainvälisyysreissuille pääsee matalalla kynnyksellä, isoissa lukioissa joutuu 

taistelemaan reissupaikasta 

▪ tulee myös vaihto-oppilaita  

- nimikkeen vaihto  

o oma tavaramerkki: urheilulukio tai businesslukio  

▪ tarjotaan tämä vaihtoehto, mutta ei pusketa sitä pakkona kaikille, vaan se on 

vain vaihtoehto  

o urheiluvalmennusta voisi jalostaa ja kasvattaa o urheilulinja?  

o lätkäjätkille hallivuoroja  

o …  

o yrittäjyyskurssit > yhdistetään kansainvälisyyteen    

o jotain täytyy tehdä o tosi hyvä lukio ja hyvää opetusta o monelta 

opettajalta lähtisi myös työpaikka o ”hyvä opetus” = sitähän on 

jokaisessa lukiossa  

o olo on täällä turvallinen, on kavereita, ei koe ulkopuoliseksi, ei 

tarvitse ”päästä sisään” kun voi rueta suoraan opiskelemaan ei 

mene energiaa ryhmäytymiseen  


